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Opening en vaststelling agenda  

Vijf leden van het NCad zijn aanwezig. 

Tevens zijn de algemeen secretaris, drie medewerkers van het NCad en de 

communicatieadviseur aanwezig.  

 

 

Mededelingen 

 

Gesprek voorzitter NCad met Directeur Generaal Sonnema 

De voorzitter en de algemeen secretaris geven een terugkoppeling van het 

gesprek. Aangezien DG Sonnema verhinderd was heeft het gesprek 

plaatsgevonden met de directeur van de directie Dierlijke Agroketens en 

Dierenwelzijn van LNV. Het was een prettig gesprek waarbij is teruggekeken op 

vijf jaar NCad. De voorzitter heeft de wens geuit voor een uitbreiding van het 

NCad met twee leden. Deze uitbreiding is bedoeld als verbreding van de 

gezamenlijke kennis en ervaring van het Comité Tevens is gesproken over het 

aankomend jubileumsymposium van het NCad. 

 

Laatste vergadering voorzitter 

Er wordt stilgestaan bij het feit dat dit de laatste vergadering is voor de voorzitter. 

De voorzitter uitte zijn teleurstelling dat de Minister geen mogelijkheid heeft 

gezien om kennis te maken met het Comité noch met de voorzitter. 

 

Harry Blom-beraad. 

Een medewerker van het NCad geeft een terugkoppeling van het Harry Blom-

beraad, dat op 17 oktober jl. voor de tweede keer werd georganiseerd door het 

NCad i.s.m. het IvD-Platform. Het onderwerp van het beraad was ‘Pijnbestrijding 

bij Proefdieren’ en ook deze keer werd het druk bezocht. Er vonden goede 

discussies plaats, die zich voornamelijk richtten op praktische hindernissen. 

Daarmee kwam het doel van het Harry Blom-beraad, namelijk kennisdelen binnen 

het werkveld rondom dilemma’s, goed aan de orde. Eén conclusie die naar voren 

kwam en ook reeds benoemd was in het NCad-advies over dit onderwerp, was de 

behoefte aan een centraal kennispunt over pijnbestrijding. Samen met het IvD-

Platform wordt bekeken op welke wijze daaraan een inhoudelijk vervolg kan 

worden gegeven, ook in samenwerking met de aangewezen dierenartsen van 

onderzoeksinstellingen.  
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Voor de volgende NCad vergadering zal een voorstel worden voorgelegd voor 

thema’s voor een volgend Harry Blom-beraad. Besloten is om tweemaal per jaar 

een Harry Blom-beraad te organiseren in samenwerking met het IvD-Platform. 

 

 

 

 

Stavaza nieuwe voorzitter 

De algemeen secretaris geeft een stand van zaken. Momenteel vindt de 

gebruikelijke AIVD-screening plaats van de beoogde kandidaat en het streven is 

dat de nieuwe voorzitter per 1 januari 2020 start. 

 

Bijeenkomst bij KU Leuven 

Een NCad-lid geeft namens de voorzitter een terugkoppeling van een bijeenkomst 

bij de KU Leuven, waar hij namens het NCad een presentatie heeft gegeven. Het 

betrof een verplichte bijscholing over dierproeven met een breed spectrum van 

onderwerpen. Er waren ongeveer 340 mensen aanwezig. Het NCad-lid heeft 

voornamelijk gesproken over het advies ‘Transitie naar proefdiervrij Onderzoek’.  

 

Jaarverslag en jaarplan 

In de vorige vergadering is een eerste voorstel gedaan voor onderwerpen die in 

het jaar 2020 kunnen worden opgepakt, welke onderwerpen vanuit 2019 

doorlopen en welke tijdens de NCad-hei-dag zullen worden besproken. Het 

voorlopige jaarplan voor 2020 betreft een update van het jaarplan 2019. Na de 

hei-dag wordt een definitief meerjarenplan opgesteld.  

In de vergadering van januari zal een concept jaarverslag over 2019 worden 

voorgelegd.  

 

 

Voortgang Stakeholderconsultaties 

De verantwoordelijke NCad-leden geven een toelichting. De uitwerking van de 

interviews zal verder worden toegespitst op de onderwerpen zichtbaarheid, op te 

pakken activiteiten en onderwerpen die de visie en missie van het NCad raken.  

In januari zal een volgend concept worden voorgelegd.  

 

 

Jubileumsymposium 

Er is gesproken over de voortgang van het organiseren van het 

jubileumsymposium, zowel inhoudelijk als logistiek. Vanuit het NCad worden nog 

enkele suggesties meegegeven die tijdens de discussie aan de orde kunnen 

worden gesteld. Tevens zijn een aantal praktische zaken doorgenomen hoe de 

middag vorm wordt gegeven. 

 

 

PETA rapport 

Een medewerker van het NCad geeft een toelichting op het rapport dat tijdens een 

netwerkgesprek met dierenbelangenorganisatie PETA aan de orde is gekomen. Het 

rapport geeft het NCad geen aanleiding voor verdere actie. Op de heidag van het 

NCad zal besproken worden hoe het NCad wil omgaan met het signaleren, 

valideren en verspreiden van nieuwe informatie in het algemeen.  
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Stavaza voorbereidingen voor de IvD-dag en Biotechnische Dagen 

Een medewerker van het NCad licht toe wat vanuit het NCad zal worden 

georganiseerd voor de IvD-dag op 18 november. In de ochtend zal een NCad-lid 

een presentatie verzorgen over de werkzaamheden van het NCad en in de middag 

heeft het NCad de FELASA  workshop over inschatten van (cumulatief) ongerief 

georganiseerd. Er zijn tot nu toe 70 deelnemers geregistreerd voor deze workshop 

en er zullen drie verschillende modellen worden besproken. Tevens worden vier 

Nederlandse trainers opgeleid.  

Tijdens de Biotechnische Dagen op 19 en 20 november heeft het NCad  een 

informatiestand. Middels een quiz wordt aandacht gevraagd voor de adviezen en 

CoP’s van het NCad. 

 

 

Actielijst 

 

Aandacht voor streefbeelden 

De communicatieadviseur geeft een toelichting op welke wijze aandacht kan 

worden gevraagd voor het opstellen van streefbeelden. Daarbij is TPI een 

belangrijke stakeholder. 

Het kernteam van TPI heeft inmiddels de visual over streefbeelden ontvangen en 

in hun laatste vergadering besproken. Tijdens de internationale TPI-conferentie 

zal ook aandacht worden besteed aan streefbeelden. Eén van de NCad-leden zal 

daarover tijdens de eerste avond een sessie organiseren. 

Het NCad acht het zeer wenselijk om streefbeelden onderdeel te maken van de 

website van TPI om zo te benadrukken dat het een gezamenlijk traject betreft.  

 

Advies over de teenknip 

De verantwoordelijke NCad-leden geven een toelichting op de stand van zaken. In 

de vorige NCad-vergadering is een aantal aanvullingen voorgesteld op het 

conceptadvies. Deze aanvullingen dienen eerst op een zorgvuldige wijze te worden 

onderzocht alvorens te kunnen worden geïmplementeerd. Derhalve kan een 

volgend concept pas in januari 2020 aan het NCad worden voorgelegd. 

 

Foetaal kalverserum 

Het verantwoordelijke NCad-lid geeft een toelichting. Naast de ‘letter to the 

editor’, de animatie en de oplegnotitie aan de minister zal er een concrete actie 

worden ondernomen om de validatie van serumvrije media te stimuleren. Er wordt 

naar gestreefd de ‘letter to the editor’ in Nature of Science te publiceren. In de 

vergadering van januari zal de animatie wellicht klaar zijn en de ‘letter to the 

editor’ samen met de oplegnotitie aan het NCad worden voorgelegd. 

 

Herplaatsing 

Een medewerker van het NCad geeft een toelichting. Op 30 oktober heeft een 

bijeenkomst plaatsgevonden waarbij de experts van de toenmalige werkgroepen 

aanwezig waren met betrekking tot het herplaatsen van NHP’s, honden en katten. 

Het was een zeer constructieve bijeenkomst waarbij verschillende dilemma’s 

rondom verdere implementatie van het advies aan de orde kwamen.  

Concreet is in de context van de herplaatsing van NHP’s als voormalig proefdier de 

40% krimptaakstelling van het BPRC aan de orde gekomen. Het NCad zal bij 

OC&W navragen welke dieren onder de 40% maatregelen vallen. Tevens is er 
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onvoldoende zicht op instellingen die wellicht honden en katten hebben die 

kunnen worden herplaatst. De medewerker van het NCad zal bij het IvD-Platform 

informeren of er mogelijkheden zijn om een bijeenkomst te organiseren over het 

herplaatsen van dieren. De werkgroep heeft aangegeven voortaan éénmaal per 

jaar bij elkaar te willen komen om de stand van zaken te bespreken.  

Een NCad-lid geeft aan dat er ook al gekeken wordt naar het herplaatsen van 

muizen. Daarbij geeft een ander lid aan dat een goede huisvesting en behandeling 

van muizen een voorwaarde is indien er herplaatst wordt. 

Het onderwerp leent zich wellicht voor nadere verdieping/uitwerking tijdens een 

Harry Blom-beraad. 

 

Streefbeelden Onderwijs, cardiovasculair, immunologie.  

De verantwoordelijke NCad-leden geven een korte update van de stand van zaken 

omtrent de bovengenoemde streefbeelden.  

Het NCad gaat ermee akkoord dat het verantwoordelijke NCad-lid samen met de 

betrokken NCad-medewerker bijdraagt aan een opdrachtomschrijving voor de 

VSNU, met betrekking tot het streefbeeld voor proefdiervrije innovatie in het 

onderwijs. 

 

Verslag vorige vergadering 

Eventuele aanpassingen worden schriftelijk doorgegeven. 

 

Rondvraag 

 

Bij de eerste bijeenkomst met betrekking tot het opstellen van een CoP omtrent 

pre- en postoperatieve zorg die begeleid wordt door het IvD-Platform, zal een 

NCad-lid aanwezig zijn. 

 

Op een vraag van een IvD-dierenarts om een oordeel te geven over de 

uitvoering/implementatie van een advies in de praktijk geeft het NCad aan niet op 

individuele onderzoeksplannen in te gaan. Deze dienen in een collegiaal overleg 

tussen IvD en IvD-Platform besproken te worden. Wel beveelt het NCad aan om 

een werkgroep-lid van het betreffende advies te raadplegen. 

 

 


